
 
Linjaus yläkoulun kuudensien luokkien opetusjärjestelyistä lukuvuodelle 2023-2024 
 
Hyvinvointilautakunta 08.11.2022 § 133  
  
 

Lukuvuodesta 2008-2009 alkaen kuudennet luokat ovat toimineet 
yläkoulun 6-9-luokkien hallinnon alla.  
 
Sivistystoimenjohtajalle on tullut joiltakin alakoulun opettajilta ja 
huoltajilta toiveita siihen, että kuudennet luokat siirrettäisiin 
lukuvuoden 2023-2024 alusta alakoulun hallinnon alle.  
 
Kuudensien luokkien tilat ovat tällä hetkellä Rantakoulussa. 
Lukuvuoden 2024-2025 alusta kuudennet luokat sopivat 
Monitoimikeskus Kerkkään, kun eskarit siirtyvät Kerkästä 
Kanervikkoon uuden päiväkodin valmistuessa kesällä 2024. 
 
Ylä- ja alakoulun hallinnollinen raja poistuu yhtenäiskouluun 
siirtymisen myötä. Ranuan yhtenäiskoulua valmistellaan siten, että 
lukuvuoden 2024-2025 alusta esi- ja perusopetus sekä lukiokoulutus 
muodostaisivat toimintakulttuurisesti yhtenäisen Ranuan 
yhtenäiskoulun. 
 
Hyvinvointilautakunta on kutsunut Kirkonkylän koulun ja yläkoulun 
rehtorit kuultavaksi kuudensien luokkien opetusjärjestelyjä koskevan 
asian ajaksi. 
 

Päätösehdotus (sivistystoimenjohtaja) Hyvinvointilautakunta päättää, että kuudennet 
luokat jatkavat hallinnollisesti osana yläkoulua yhtenäiskoulun 
käynnistymiseen 1.8.2024 saakka. 

  
Päätös Asiasta käydyn keskustelun aikana  jäsen Petri Manninen esitti Ari 

Sääskilahden kannattamana, että kuudennet luokat siirtyvät 
alakoulun hallinnon alle.  
 
Julistettuaan keskustelun asiasta päättyneeksi puheenjohtaja totesi, 
että keskustelun kuluessa on tehty päätösehdotuksesta poikkeava 
kannatettu ehdotus, joten asiassa on äänestettävä. Äänestystavaksi 
hyväksyttiin nimenhuutoäänestys. 
 
Puheenjohtaja esitti, että ne hyvinvointilautakunnan jäsenet jotka 
kannattavat päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat Petri Mannisen esitystä äänestävät EI. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettiin viisi JAA-ääntä ( 
Sirkka Illikainen, Marjut Petäjäjärvi, Niilo Illikainen, Heikki Kela, 
Veera Pelkonen) ja kaksi EI-ääntä (Petri Manninen, Ari Sääskilahti) 
 
Puheenjohtaja totesi hyvinvointilautakunnan hyväksyneen 
päätösehdotuksen. Päätökseen lisäyksenä pyyntö, että kuudensien 
luokkien välituntijärjestelyitä pyritään muuttamaan siten, että he 
ehtisivät hyödyntää enemmän Kerkän piha-aluetta ja että pääsisivät 



osallistumaan mahdollisuuksien mukaan yhteisiin teemapäiviin.  
 
Merkittiin, että Kirkonkylän koulun rehtori Samuli Ahonen on 
kuultavana tämän pykälän ajan. 

 
 
 Lisätietoja asiasta antaa:  
 sivistystoimenjohtaja Juha Siitonen, 
 puh. 040 544 5150, etunimi.sukunimi@ranua.fi 
 
 
Hyvinvointilautakunta 05.12.2022 § 153    
351/12.00.00/2022    
 

Hyvinvointilautakunta ottaa asian uudelleen käsittelyyn 8.11.2022 
§133 osalta tapahtuneen menettelyvirheen johdosta.  
 
Hallintolain 7 luvun §50 mukaan viranomainen voi poistaa 
virheellisen päätöksensä ja ratkaista asian uudelleen, jos: 
 
1) päätös perustuu selvästi virheelliseen tai puutteelliseen 
selvitykseen; 
2) päätös perustuu ilmeisen väärään lain soveltamiseen; 
3) päätöstä tehtäessä on tapahtunut menettelyvirhe; tai 
4) asiaan on tullut sellaista uutta selvitystä, joka voi olennaisesti 
vaikuttaa päätökseen. 
 
Päätös voidaan korjata 1 momentin 1—3 kohdassa tarkoitetussa 
tilanteessa asianosaisen eduksi tai vahingoksi. Päätöksen 
korjaaminen asianosaisen vahingoksi edellyttää, että asianosainen 
suostuu päätöksen korjaamiseen. Asianosaisen suostumusta ei 
kuitenkaan tarvita, jos virhe on ilmeinen ja se on aiheutunut 
asianosaisen omasta menettelystä. Päätös voidaan korjata 1 
momentin 4 kohdassa tarkoitetussa tilanteessa ainoastaan 
asianosaisen eduksi. 
 
Hyvinvointilautakunta käsittelee uudelleen linjauksen yläkoulun 
kuudensien luokkien opetusjärjestelyistä lukuvuodelle 2023-2024 ja 
poistaa 8.11.2022 § 133 tehdyn päätöksen.  
 
 

Päätösehdotus (sivistystoimenjohtaja) Hyvinvointilautakunta päättää, että kuudennet 
luokat jatkavat hallinnollisesti osana yläkoulua yhtenäiskoulun 
käynnistymiseen 1.8.2024 saakka siten, että kuudesluokkalaisten 
välituntijärjestelyjä muutetaan niin, että he pääsevät käyttämään 
Kerkän piha-aluetta enemmän ja osallistumaan mahdollisuuksien 
mukaan myös Kerkän teemapäiviin. 

  
Päätös Asiasta käydyn keskustelun aikana jäsen Petri Manninen esitti Liisa 

Mannisen kannattamana että kuudennet luokat palaavat alakoulun 
hallinnon piiriin.  
 
Julistettuaan keskustelun asiasta päättyneeksi puheenjohtaja totesi, 
että keskustelun kuluessa on tehty päätösehdotuksesta poikkeava 



kannatettu ehdotus, joten asiassa on äänestettävä. Äänestystavaksi 
hyväksyttiin nimenhuutoäänestys.  
 
Puheenjohtaja esitti, että ne hyvinvointilautakunnan jäsenet, jotka 
kannattavat päätösehdotusta äänestävät JAA ja ne, jotka 
kannattavat Petri Mannisen esitystä äänestävät EI. 
Äänestysjärjestys hyväksyttiin. 
 
Suoritetussa nimenhuutoäänestyksessä annettin neljä JAA-ääntä 
(Sirkka Illikainen, Marjut Petäjäjärvi, Niilo Illikainen ja Heikki Kela) ja 
kolme EI-ääntä (Ari Sääskilahti, Petri Manninen, Liisa Manninen). 
 
Petri Manninen jätti asiasta eriävän mielipiteen. Eriävä mielipide on 
pöytäkirjan liitteenä. 
 
Merkittiin, että pidettiin kokoustauko klo 19:18-19:23. 

 
 Lisätietoja asiasta antaa:  
 sivistystoimenjohtaja Juha Siitonen, 
 puh. 040 544 5150, etunimi.sukunimi@ranua.fi 


